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Referat af bestyrelsesmøde 
Mandag den 9. maj 2011 

Skattecenter Odense, Lerchesgade 35, 5000 Odense C 
 

  

 
 
Deltagere: Hele bestyrelsen 
 
Ankecenteret:  Bent Madsen, Inge Dyrbye og Lilli Rasmussen 
 
Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde den 17. januar 2011 i Fredericia 
2. Nyt fra formanden 
3. Opfølgning på dagens ERFA-møde 
4. Nyt fra kasserer og sekretær 
5. Næste møde 
6. Eventuelt 

 
 

Referat: 
Jørgen Svaneberg bød velkommen. 
 
Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde den 17. januar 2011 i Frede-
ricia 
Ingen bemærkninger til referatet. 
 
Nyt fra formanden 
Der har været en undersøgelse om tilfredsheden i de forskellige nævn. Undersø-
gelsen udtrykte tilfredshed, og ser godt ud, men spørgsmålet er, hvad ”tilfreds-
heden” kan bruges til?  
Bent Madsen oplyste, at der laves en del undersøgelser i hele SKAT, og at under-
søgelsen er et resultatkrav fra SKAT. 
Det blev nævnt, at undersøgelsen kan bruges som sammenligningsgrundlag. Hvis 
der i en eventuel ny undersøgelse er store udsving, kan disse være grundlag for 
at iværksætte tiltag på de ”problemfyldte” områder.  
 

Sekretariat: 

Ryttervej 49 
5700 Svendborg 

www.vurderingsanke.dk 

Lilli.Rasmussen@Skat.dk 
Direkte 72 51 71 02 

Dato: 31. maj 2011 
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Michael bemærkede, at hvis der er bestyrelsesmedlemmer, der deltager i et mø-
de e. lign, vil resten af bestyrelsen fremover gerne have orientering om resultatet 
heraf. F.eks. fra det afholdte klageseminar 
Bent Madsen oplyste, at sekretariatet fremover kan være behjælpelige hermed. 
 
Opfølgning på dagens ERFA-møde 
Enighed om, at der er behov for halvårlige møder. Det fungerer godt med møder i 
maj og november. 
Mødet viste igen, at der er store forskelle i landet, både hvad angår sagstyper og 
antallet af klager.  
Det blev drøftet, om der til næste møde kunne inviteres en ekstern deltager, 
f.eks. fra LSR. 
I fortsættelse af det netop afholdte ERFA-møde, blev det besluttet, at referaterne 
fra både ERFA-møder og bestyrelsesmøder fremover kun skal lægges på Share-
Point. På hjemmesiden lægges en meddelelse om, at referaterne er lagt på Sha-
rePoint. 
Det blev aftalt, at Bent Madsen fortsat skal arbejde for dialogmøder med SKAT, 
ejendomsvurderingen. 
 
Nyt fra kasserer og sekretær 
Michael omdelte resultatopgørelse og balance. I dag er der 87 medlemmer.  
Michael efterspurgte oplysninger om udskiftning af medlemmer. Svendborg sør-
ger fremover for, at Michael bliver orienteret herom.  
 
Intet nyt fra sekretæren.  
 
Næste møde 
Mandag den 14. november 2011 i Odense i forlængelse af ERFA-mødet. 
Hvis der er behov for et ekstraordinært møde afholdes dette i august/september 
2011.  
 
Eventuelt 
Bent Madsen spurgte, om der er ønske til kursusvirksomhed for nævnsmedlem-
merne i efteråret. 
Følgende forslag blev nævnt: 

• Kursus vedr. brutto- og nettoprincip, anvendelse af faktor contra forrent-
ning. Bent Madsen bemærkede, at nævnene med fordel kan anvende 
samme terminologi som SKATs ejendomsvurdering. 

• Specielle ejendomme eller virksomheder, gerne med besigtigelse. 
• Skovbrug. 
• Herlighedsværdier. 
• Værdiforringelseserklæringer, forslag om oplægsholder fra SKAT 
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• Kriterierne for, om ejendomme vurderes som 01 beboelsesejendomme el-
ler som erhverv? 

Hvis der er yderligere ønsker bedes medlemmerne give Inge Dyrbye besked. 
Alle nævnsmedlemmer bør inviteres. 
Kurset kan med fordel placeres to steder i landet (på samme måde som kurset i 
geoteknik). 
Tidspunkt for afholdelse af kurserne bliver sidst i september og/eller sidste halv-
del af oktober (ikke i uge 42, hvor der er efterårsferie). 
 
Formanden takkede for et godt møde.  
 

Referent, Lilli og Inge 


